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Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg  

1240 København K 

Folketingsmedlem Lars Christian Lilleholt (V) har den 12. november 2014 stillet mig 

følgende spørgsmål S 288, som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål S 288 

 

"Er ministeren enig i, at mange ansøgere i 7. udbudsrunde for nye olie- og 

gaskoncessioner i Nordsøen ikke i sig selv er en garanti for en høj 

efterforskningsindsats og deraf følgende stigende indtægter til staten fra Nordsøen?" 

 

Svar 

 

 

Energistyrelsen har modtaget 25 ansøgninger i 7. udbudsrunde fra olieselskaber, der 

vil søge efter olie og gas i Nordsøen. Det er flere ansøgninger end i de tidligere 

udbudsrunder. 

  

Jeg er enig i, at mange modtagne ansøgninger i en udbudsrunde for nye tilladelser til 

efterforskning og indvinding af olie og gas ikke i sig selv er en garanti for en høj 

efterforskningsindsats og deraf følgende indtægter til staten. Men det er en 

forudsætning for, at vi fortsat kan udnytte vores olie- og gasressourcer i Nordsøen til 

gavn for det danske samfund. Antallet af modtagne ansøgninger afspejler, at 

olieselskaberne stadig finder den danske del af Nordsøen attraktiv og ser muligheder 

for at gøre nye fund. Det er en glædelig udvikling – også i lyset af det igangværende 

arbejde med en olie/gas strategi. 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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S 288 endeligt svar 
Offentligt


